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Protokół nr 36/2018 

posiedzenia Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej  

Rady Miejskiej Inowrocławia, odbytego w dniu  14 września 2018 r.   

w Urzędzie Miasta Inowrocławia,  ul. Prezydenta Franklina Roosevelta 36. 

……………………………………………………………………………… 

 

Czas  trwania posiedzenia 8.30 - 9.10. 
 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Trojanowska Anna    – Przewodniczący Komisji. 

2. Kaczmarek Grzegorz    – Członek Komisji 

3. Kieraj Andrzej    – Członek Komisji 

4. Mikołajczyk-Cabańska Anna – Członek Komisji 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  

1. Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia. 

2. Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Inowrocławiu. 

Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1 i 2  

do protokółu. 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum.  

 

 Posiedzenie Komisji otworzyła i prowadziła Pani Anna Trojanowska –  

Przewodnicząca Komisji. 

 

Zgodnie z listą obecności, w obradach Komisji  uczestniczy 4 radnych,  

co wobec ustalonego składu Komisji wynoszącego 4 osoby, stanowi kworum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Ad 2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 

 

Przewodnicząca Komisji przedstawiła członkom Komisji porządek  

dzienny posiedzenia Komisji. Wobec braku uwag, poddała pod głosowanie 

wniosek o przyjęcie porządku dziennego posiedzenia.  

 

W głosowaniu wzięło udział 4 członków Komisji. Za wnioskiem głosowało  

4 członków Komisji, głosów przeciwnych i wstrzymujących się  - nie było.  

 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 
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1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 

3. Sprawy wymagające opinii Komisji (projekt uchwały). 

4. Sprawy bieżące. 
  

Ad 3. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia - schroniskach dla 

osób bezdomnych lub schroniskach dla osób bezdomnych z usługami 

opiekuńczymi.  Projekt  stanowi  załącznik nr 3 do protokółu. 
 

W dyskusji głos zabierali: 
 

Andrzej Kieraj: 

W uchwale jest mowa o  schronisku dla osób bezdomnych z usługami, a jest 

jeszcze w Inowrocławiu schronisko Św. Brata Alberta, które my też, jako 

samorząd finansujemy w jakimś stopniu. Tak, jak się słyszy, to przebywające 

tam osoby w zasadzie płacą grosze, albo nie płacą w ogóle… Jak to jest? Czy 

my mamy jakiś wpływ na to? 

 

Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

Tak. W tej chwili ustawodawca określa jasno, że to gmina ma obowiązek 

zawierać umowę z podmiotem, wcześniej szanując zasady  ustawy  

o zamówieniach publicznych i wybrać podmiot, który będzie realizował to 

zadanie obowiązkowe gminy, bo zabezpieczenie miejsca noclegowego 

przynajmniej, jest zadaniem własnym gminy o charakterze obowiązkowym.  

Dotąd jednak było tak, że w Inowrocławiu gmina miała jakby już zawarte 

porozumienie ze schroniskiem, ponieważ nie ma własnego, bo niektóre gminy 

prowadzą takie schroniska same i wówczas mają ten problem rozwiązany, 

niemniej odpłatność muszą pobierać według zaleceń, które obecnie są zawarte  

w ustawie o pomocy społecznej. Mówi się, że pobyt w schronisku,  

w noclegowni, a także w ogrzewalni jest   nieodpłatny dla osób, które pobierają 

zasiłki stałe, czyli ich dochód kształtuje się na poziomie 634 zł,  

a od 1 października 701 zł, przy czym ten pobyt nie jest do końca 

sprecyzowany. Aby nie ponosić pełnych kosztów utrzymania, ponieważ 

uważam, że to rozwiązanie byłoby krzywdzące wobec innych 

świadczeniobiorców, osoba która ma zapewnione całodzienne utrzymanie  

i nocleg, nie ponosiłaby żadnego ciężaru pobytu w tym miejscu, a te 634 zł 

miałaby do własnej dyspozycji, natomiast taki sam świadczeniobiorca stały, 

mieszkający w mieście, mający  swoje mieszkanie, musi ponosić koszty jego 

utrzymania. Jeśli dostanie dodatek mieszkaniowy, to 50% jego wysokości 
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odliczy się jemu od świadczenia stałego, musi ponadto regulować inne 

należności typu woda, prąd gaz.  W tej sytuacji uznaliśmy, że w pobycie 

będziemy ujmować to, co nakazuje ustawa, a więc zabezpieczenie noclegu,  

a także jednego ciepłego posiłku dziennie, pozostałe posiłki, jeżeli osoba 

przebywająca w schronisku chce wykupić, to może to zrobić. Jeśli sytuacja jest 

trudna, nie ma żadnego dochodu, to wówczas te koszty ponosi Miasto. Na 

naszym terenie gościmy nie tylko naszych bezdomnych, a nasi bezdomni jeżdżą 

po Polsce.  

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Dotychczas nie było schronisk z usługami opiekuńczymi. 

 

Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

Wprowadzenie tych schronisk z usługami opiekuńczymi jest dobrym 

rozwiązaniem, ponieważ pozwala umieścić osobę bezdomną, która nie jest 

zdolna do samodzielności życiowej, na czas oczekiwania w załatwianiu miejsca 

w domu pomocy społecznej. Proponowane przez nas odpłatności dotyczyłyby 

jednej, jak i drugiej formy pobytu. Jeśli chodzi o ogrzewalnię, ona jest, za nią 

nikt nie pobiera opłaty, bo wiadomo, że tam przebywają osoby pod wpływem 

alkoholu. 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Zgodnie z ustawą w schronisku nie mogą przebywać osoby nietrzeźwe i muszą 

one samodzielnie funkcjonować. Ta właśnie bariera i to jakby odcięło drogę 

wielu osobom do pobytu w schronisku. 

 

Andrzej Kieraj: 

Osoby, które są bezdomne, a np. złamią sobie nogę,  to trzeba je gdzieś tam 

umieścić. Z reguły dzieje się tak, że taka osoba zostaje w szpitalu.  Pytanie jest 

takie, a co dalej z nimi?  Jak będą pod wpływem alkohol, a do tego chorują,  

to nie przyjmą ich do schroniska Brata Alberta i zostaje im tylko powrót do 

szpitala, bo nie ma izby wytrzeźwień… Teraz  przed wyborami, powraca temat 

zamkniętej izby wytrzeźwień w Inowrocławiu i słuchając wypowiedzi 

niektórych kandydatów jestem  w takim dyskomforcie. Mam pytanie do tych 

panów, bo kiedy likwidowaliśmy izbę wytrzeźwień… 

 

Anna Trojanowska: 

Omawiamy teraz  projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia - schroniskach dla osób 

bezdomnych lub schroniskach dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi  

i proszę abyśmy trzymali się tematu… 
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Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Muszę powiedzieć, że to, iż nie ma izby wytrzeźwień, nie znaczy o tym,  

że  Miasto nie ma rozwiązania. My mamy takie rozwiązanie, że przy schronisku 

powstała ogrzewalnia  i te osoby, które są pod wpływem alkoholu, mogą 

przebywać tam, a więc ta funkcja, że te osoby mają miejsce do przebywania jest 

zabezpieczona. Nie ma sytuacji takiej, że ta osoba nie ma gdzie być i idzie do 

szpitala. Może być w ogrzewalni, może być pod wpływem alkoholu, warunek 

jest jeden, że ta osoba nie awanturuje się, bo jak się awanturuje to wtedy Policja, 

zgodnie z ustawą, zabiera taką osobę do izby zatrzymań.  

 

Grzegorz Kaczmarek: 

A co z osobami, które mają przyznane te świadczenia opiekuńcze. Kto się nimi 

opiekuje? Jest to opieka z zewnątrz przychodząca, czy zajmują się tym osoby 

tam w schronisku zatrudnione? 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Teraz ta kategoryzacja, która pojawiła się w ustawie, że jest schronisko, które 

może świadczyć usługi opiekuńcze, no to jeżeli schronisko podejmuje się 

realizacji takich usług i określa się, jako schronisko z ofertą  dla osób z jakąś 

dysfunkcją zdrowotną,  to schronisko musi zapewnić opiekę. Oczywiście nie jest 

to opieka stricte medyczna, że jest lekarz, itd., tylko są usługi opiekuńcze. 

 

Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

Ale forma organizacji usług opiekuńczych, no nikt tutaj jakby  nie może z góry 

przesądzać. To schronisko decyduje jak.  Na pewno nie będą one na poziomie 

domów opieki społecznej, bo wtedy schroniska byłyby równie kosztowne, a 

średniomiesięczny koszt pobytu w domu pomocy, to jest przeciętnie  

w granicach 3 800,00 zł. Są oczywiście droższe, bo np. w Warszawie taki koszt 

to ponad nawet 7 000,00 zł.  

 

Grzegorz Kaczmarek: 

Czy osoba, która jest pod opieką domu pomocy, a potrzebne jest wykonanie 

zabiegu np. iniekcji, to kto to robi? Moim zdaniem musi to robić osoba, która 

ma uprawnienia. Dlatego chciałbym wiedzieć, czy w takim przypadku 

przychodzi osoba z zewnątrz? 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Pan radny myli pojęcia. My nie mówimy o usługach medycznych, a mówimy  

o usługach opiekuńczych. Usługi medyczne są standaryzowane dla wszystkich 



 5 

obywateli w kraju i w takim przypadku zgłasza się wizytę, albo idzie się do 

przychodni. One są takie same dla wszystkich.  Natomiast schroniska 

wprowadziły kategorie taką, że jeżeli jest osoba, która nie wymaga leczenia,  

a jest osobą, która ma dysfunkcję, np. nie może się obsłużyć, bo warunkiem 

umieszczenia  

w schronisku było to, że trzeba było się samemu obsłużyć, a jak ma obsłużyć się 

osoba, która ma np. jedną nogę i rękę w gipsie. I takie usługi schroniska mogą 

świadczyć.  Miasto Inowrocław nie prowadzi schroniska, dlatego też nie 

możemy odnieść się do kosztów. Miasto Inowrocław tylko wspiera schronisko, 

działa przy wsparciu MOPS-u…  

 

Grzegorz Kaczmarek: 

Są osoby, którym z różnych przyczyn się w życiu nie ułożyło lub są samotne  

i trafiły do takiego domu, bo miały  np. wypadek i mają złamaną nogę, dlatego 

się pytam, czy jak taka osoba trafia do takiego schroniska, to będzie miała 

obsługę? 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Już mówiłem wcześniej, że jeżeli schronisko podejmuje się realizacji takich 

usług i określa się, jako schronisko z ofertą  dla osób z jakąś dysfunkcją 

zdrowotną,  to schronisko musi zapewnić opiekę. 

 

Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

Problem polega na tym, że większość przypadków bezdomności wiąże się  

z uzależnieniami osób i będą sytuacje takie, że schronisko ma miejsce, a nie 

przyjmie osoby tylko dlatego, że jest pod wpływem alkoholu. Teraz będzie tak, 

że osoba będąca pod wpływem alkoholu, do tego awanturująca się będzie 

zabrana przez Policję i później to co… Taka osoba ma później zamarzać pod 

schroniskiem, no to wydaje się to takim rozwiązaniem nie bardzo... 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Rzeczywiście p. Dyrektor ma w pewnym sensie rację, bo  jak ustawodawca 

zaingerował, to podmiot prowadzący schroniska narzucił standardy. Domyślam 

się też, że ustawodawca to zrobił celowo, żeby wprowadzić określony standard 

na terenie całej Polski.   

 

Anna Trojanowska:  

Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie wniosek  w sprawie 

pozytywnego zaopiniowania   projektu uchwały w sprawie ustalenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia - schroniskach dla osób bezdomnych lub schroniskach dla osób 
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bezdomnych z usługami opiekuńczymi.  W głosowaniu wzięło udział 4 

członków Komisji. 

 

Za wnioskiem głosowało 4 członków Komisji, głosów przeciwnych  

i wstrzymujących się  - nie było.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad 4. Sprawy bieżące.  

 

Anna Trojanowska: 

Chciałabym zapytać p. Naczelnika Gąsiorka o programy  profilaktyczne 

realizowane  na terenie Miasta. Czy  jest duże zainteresowanie? 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Chętnych nie ma zbyt dużo… 

 

Anna Trojanowska: 

Czyli można się jeszcze zapisać na badania? 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Wystarczy zadzwonić do Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia pod 

numer 52 3555265 i tam nasi pracownicy zapisują  na wybrane badanie (WZW  

i badanie aorty). My tworzymy listy chętnych, prowadzimy rejestr i badania,  

bo my to finansujemy.  

Chciałbym też poinformować, że od 3 września Inowrocław realizuje projekt 

„Taksówka dla seniora”, zapewniając bezpłatne przewozy osób w podeszłym 

wieku w określone miejsce. Nasi seniorzy mogą już zamawiać darmowe 

przejazdy taksówką do lekarza, urzędu lub na grób bliskich. Zgłoszenie 

przejazdów odbywają się pod numerem telefonu 22 439 00 40. Na dzień 

dzisiejszy muszę stwierdzić, że zainteresowanie nie jest za duże.  Z tej oferty 

skorzystało kilka osób… 

 

Anna Mikołajczyk-Cabańska: 

Senior,  to od ilu lat jest? 

 

Anna Trojanowska: 

Z takich darmowych przejazdów będzie mogła skorzystać osoba, która  

ukończyła 70 lat.  Taką wizytę trzeba zarezerwować na kilka dni wcześniej… 

Może należałoby się zastanowić, czy tego wieku trochę nie obniżyć, np. do 60 

lat…    
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Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Jest to projekt pilotażowy.  Mamy sygnały z innych miast, gdzie wprowadzono 

podobne rozwiązania, że to się sprawdza. Może jeszcze nie do wszystkich 

potrzebujących dotarła informacja, że można z takiej formy pomocy skorzystać.   

 

Anna Trojanowska: 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Komisji 

podziękowała  zgromadzonym za udział i zamknęła posiedzenie.  

 
 

 

Przewodnicząca Komisji 

 

Anna Trojanowska 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokółowała 

D.Trojanowska 

 

 

 

 

 


